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BROI.0002.3.2019  
  

Protokół nr V/19  
z obrad V Sesji  Rady Powiatu we Włocławku  

z dnia 11 kwietnia 2019 roku 
 

1. Otwarcie obrad V Sesji Rady Powiatu 
 
Pan Zygmunt Stanisław Wierzowiecki – Przewodniczący Rady  Powiatu we Włocławku 
w dniu 11 kwietnia 2019 r. o godzinie 1110 otworzył obrady V Sesji Rady Powiatu we 
Włocławku. Powitał radnych, Pana Romana Gołębiewskiego - Starostę Włocławskiego, Pana 
Jana Ambrożewicza – Wicestarostę, Panią Agatę Wojtkowską – Członka Zarządu, Wójtów / 
burmistrzów, radnych Województwa Kujawsko – Pomorskiego, Pana Piotra Krygiera – 
Sekretarza Powiatu, Panią Igę Przystałowską - Skarbnika Powiatu, kierowników jednostek 
organizacyjnych, a także przedstawicieli środków masowego przekazu, naczelników 
wydziałów a także wszystkich obecnych na sali obrad.  
Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z art. 15 ust. 1a ustawy z dnia 5 czerwca 
1998 r. o samorządzie powiatowym (Dz. U. z 2019 r. poz. 511), obrady rady powiatu są 
transmitowane on-line i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. 
Nagrania obrad są następnie udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej Powiatu 
Włocławskiego i na stronie internetowej powiatu oraz w inny sposób zwyczajowo przyjęty. 
Każdy, kto wchodzi do sali obrad rady powiatu w celu udziału w obradach – czy to 
w charakterze uczestnika, czy też obserwatora (widza) –  powinien liczyć się z możliwością 
ujawnienie swojego wizerunku w sieci i na nagraniu bez uzyskiwania na to jego zgody przez 
Administratora danych osobowych przetwarzających w starostwie.  
Lista obecności zaproszonych osób stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

2. Stwierdzenie quorum 
 
Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady stwierdził, że aktualnie w obradach Rady 
Powiatu bierze udział 18 radnych, co wobec ustawowego składu Rady Powiatu wynoszącego 
21 radnych stanowi wymagane quorum, a zatem obrady są prawomocne. 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.   
Wydruk stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.   
Na obrady przybył Pan Marek Jaskulski. W obradach uczestniczyło 19 radnych.  
 
3. Przedstawienie porządku obrad oraz rozpatrzenie ewentualnych wniosków w sprawie 
jego zmiany. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że w materiałach na sesję radni otrzymali porządek 
obrad V Sesji Rady Powiatu we Włocławku. Zgodnie z art. 15 ust. 2 ustawy o samorządzie 
powiatowym - Rada Powiatu może wprowadzić zmiany w porządku obrad bezwzględną 
większością głosów ustawowego składu Rady. Zgodnie z § 17 ust. 3 Statutu Powiatu 
Włocławskiego - z wnioskiem o uzupełnienie lub zmianę porządku obrad może wystąpić 
radny, komisja, klub radnych, zarząd, starosta. Wniosek powinien zawierać uzasadnienie 
faktyczne. Jednocześnie poinformował, iż w przypadku przyjęcia przez Wysoką Radę 
wniosku o uzupełnienie porządku obrad o konkretny punkt dotyczący rozpatrzenia danego 
projektu uchwały, to na wnioskodawcy spoczywać będzie obowiązek przedłożenia 
i doręczenia radnym, przed przystąpieniem do realizacji tego punktu, projektu uchwały 
spełniającego wymagania formalne określone w statucie.  
Przewodniczący Rady poinformował, że Zarząd Powiatu we Włocławku, pismem z dnia  11 
kwietnia 2019 r. wniósł o: 



 2

 wprowadzenie autopoprawki do projektu uchwały o zmianie uchwały Rady Powiatu 
we Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2019 – 2026 wraz z tekstem jednolitym,  

 wprowadzenie autopoprawki  do projektu uchwały o zmianie uchwały Rady Powiatu 
we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2019 
wraz z tekstem jednolitym.  

Wniosek zarządu powiatu oraz uzasadnienie faktyczne otrzymali radni w dniu dzisiejszej 
sesji.  
Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem – czy któryś  z uprawnionych podmiotów 
chciałby w tej chwili zgłosić wniosek o  uzupełnienie lub zmianę ustalonego porządku obrad 
V sesji ?  
Radni nie złożyli wniosków.  
W związku z powyższym, Przewodniczący Rady przystąpił do przegłosowania wniosku 
Zarządu Powiatu.  Jednocześnie poinformował, iż zgodnie z art. 15 ust. 2 ustawy 
o samorządzie powiatowym rada powiatu może wprowadzić zmiany w porządku 
bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady. 
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za uzupełnieniem punktu 12 zmienionego porządku 
obrad V sesji o  autopoprawkę do projektu uchwały o zmianie uchwały Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2019 – 2026 (tekst jednolity) i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-16 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada 
Powiatu  postanowiła o uwzględnieniu w porządku obrad autopoprawki do projektu uchwały 
o zmianie uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2019 – 2026 (tekst jednolity) i tym 
samym punkt 12  porządku obrad otrzymuje brzmienie:  
„Rozpatrzenie projektu uchwały o zmianie uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2019 – 2026 
wraz z autopoprawką (tekst jednolity).” 
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za uzupełnieniem punktu 13 porządku obrad V sesji 
o autopoprawkę do projektu uchwały o zmianie uchwały Rady Powiatu we Włocławku 
w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2019 (tekst jednolity) 
i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-17 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada 
Powiatu  postanowiła o uwzględnienie w realizowanym porządku obrad autopoprawki  do 
projektu uchwały o zmianie uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia 
budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2019 (tekst jednolity)  i tym samym punkt 13 
porządku obrad otrzymuje brzmienie:    
Rozpatrzenie projektu uchwały o zmianie uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie 
uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2019 wraz z autopoprawką (tekst 
jednolity).  
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Wobec braku propozycji zmian i uzupełnienia porządku obrad, Przewodniczący Rady 
stwierdził, że porządek obrad V sesji składa się z 16 punktów i przystąpił do realizacji 
porządku obrad dzisiejszej sesji.  
Porządek obrad stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.   
 

4. Przyjęcie protokołu nr IV/19 z dnia 27 lutego 2019 r. 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że zgodnie z paragrafem 27 ust. 1 pkt 3 Statutu Powiatu 
Włocławskiego został sporządzony protokół z obrad IV Sesji, który był do wglądu w Biurze 
Rady i Ochrony Informacji oraz w Biuletynie Informacji Publicznej.  
Stosownie do przepisów § 28 ust. 1 Statutu – Radni mogą zgłaszać zastrzeżenia lub poprawki 
do protokołu z sesji udostępnionego w trybie § 27 ust. 6, nie później jednak niż do chwili 
rozpoczęcia kolejnej sesji, w trakcie, której protokół ma być przyjmowany. 
Protokół z sesji udostępniony w trybie § 27 ust. 6, do którego nie zostaną wniesione 
zastrzeżenia lub poprawki, na wniosek przewodniczącego rady, rada przyjmuje w drodze 
aklamacji po wygłoszeniu przez przewodniczącego rady formuły: „Jeżeli nie usłyszę 
sprzeciwu będę uważał, że rada protokół przyjęła”. Przyjęcie protokołu potwierdza 
przewodniczący rady składając na nim swój podpis.  
Zgłaszając zastrzeżenia lub poprawki do protokołu w trybie § 28 ust. 1 zgłaszający 
przedstawia na piśmie propozycję zmiany treści konkretnych fragmentów protokołu, 
o przyjęciu których rozstrzyga rada w odrębnych głosowaniach. Zgłoszenie zastrzeżeń lub 
poprawek bez sformułowania na piśmie propozycji zmiany konkretnego fragmentu protokołu 
zwalnia radę od ich rozstrzygania. 
Do dnia dzisiejszego nie zgłoszono zastrzeżeń lub poprawek.  
Wobec braku głosu sprzeciwu, Przewodniczący Rady stwierdził, że rada powiatu przyjęła 
protokół nr IV/19 z dnia 27 lutego 2019 r. 
 
5. Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 
27 lutego 2019 roku do dnia 26 marca 2019 r. Sprawozdanie Starosty Włocławskiego 
z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 27  marca 2019 r. do dnia sesji.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że zgodnie z art. 12 pkt 4 ustawy o samorządzie 
powiatowym oraz § 69 Statutu Powiatu – Rada Powiatu rozpatruje sprawozdanie z wykonania 
uchwał rady i jego działalności między sesjami oraz  sprawozdanie starosty z działalności 
zarządu od dnia przekazania radzie sprawozdania zarządu z wykonania uchwał rady i jego 
działalności pomiędzy sesjami do dnia sesji.  
Przewodniczący Rady poinformował, że radni otrzymali sprawozdanie Zarządu Powiatu 
z jego działalności za okres od dnia 27 lutego 2019 r. do dnia 26 marca 2019 r., zawierające 
informację z posiedzenia z dnia 27 lutego, 6 i 15 marca 2019 r. W dniu dzisiejszych obrad 
radni otrzymali, sprawozdanie Starosty z działalności zarządu powiatu od dnia 27 marca 2019 
roku do dnia sesji, zawierające informację z dnia 27 marca, 5  i  11 kwietnia 2019 r.  
Przewodniczący Rady ogłosił 5 minut przerwy celem zapoznania się ze sprawozdaniem.  
Po przerwie, Przewodniczący Rady wznowił obrady. Przewodniczący zapytał czy są pytania, 
uwagi do przedstawionego sprawozdania?  
Radni nie podjęli dyskusji.  
Wobec braku głosu sprzeciwu, Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu we 
Włocławku w dniu 11 kwietnia 2019 r. przyjęła  Sprawozdanie Zarządu Powiatu we 
Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 27 lutego 2019 roku do dnia 26 marca 2019 
r. Sprawozdanie Starosty Włocławskiego z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 27  
marca 2019 r. do dnia sesji.  
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Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 
27 lutego 2019 roku do dnia 26 marca 2019 r. stanowi załącznik nr 7 do niniejszego 
protokołu. Sprawozdanie Starosty Włocławskiego z działalności Zarządu Powiatu za okres od 
dnia 27  marca 2019 r. do dnia sesji stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 
 
6. Informacja Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej we Włocławku 
o stanie bezpieczeństwa przeciwpożarowego, o zagrożeniach pożarowych 
i zabezpieczeniu przeciwpowodziowym powiatu za 2018 rok wraz z realizacją Programu 
zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku 
publicznego dla Miasta Włocławek  i Powiatu Włocławskiego na lata  2016-2018” 
w części dotyczącej Powiatu Włocławskiego w 2018 roku. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że Komendant Miejski Państwowej Straży Pożarnej 
we Włocławku przedłożył informację o stanie bezpieczeństwa w 2018 r. Informacja zawiera 
dane dotyczące, między innymi: działań ratowniczo – gaśniczych, czynności kontrolno – 
rozpoznawczych, zabezpieczenia przeciwpowodziowego, i realizację programu zapobiegania 
przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego.     
Przewodniczący Rady poprosił Pana Mariusza Bladoszewskiego – Przewodniczącego 
Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego o przedstawienie prac nad 
analizą informacji.  
Pan Mariusz Bladoszewski – Przewodniczący Komisji Administracji, Bezpieczeństwa 
i Porządku Publicznego poinformował, że w dniu 15 marca 2019 roku odbyło się 
posiedzenie Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego, podczas którego 
komisja zapoznała się z Informacją Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej we 
Włocławku o stanie bezpieczeństwa przeciwpożarowego, o zagrożeniach pożarowych 
i zabezpieczeniu przeciwpowodziowym powiatu za 2018 rok wraz z realizacją Programu 
zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego 
dla Miasta Włocławek  i Powiatu Włocławskiego na lata  2016-2018” w części dotyczącej 
Powiatu Włocławskiego w 2018 roku. Komisja bez dyskusji, jednogłośnie pozytywnie 
zaopiniowała w/w informację. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożoną informacją.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy są jakieś zapytania? Wobec braku  głosu 
sprzeciwu, Przewodniczący Rady  stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 11  
kwietnia 2019 roku przyjęła informację Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej 
we Włocławku o stanie bezpieczeństwa przeciwpożarowego, o zagrożeniach pożarowych 
i zabezpieczeniu przeciwpowodziowym powiatu za 2018 rok wraz z realizacją Programu 
zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego 
dla Miasta Włocławek  i Powiatu Włocławskiego na lata  2016-2018” w części dotyczącej 
Powiatu Włocławskiego w 2018 roku. 
Informacja Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej we Włocławku o stanie 
bezpieczeństwa przeciwpożarowego, o zagrożeniach pożarowych i zabezpieczeniu 
przeciwpowodziowym powiatu za 2018 rok wraz z realizacją Programu zapobiegania 
przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego dla Miasta 
Włocławek  i Powiatu Włocławskiego na lata  2016-2018” w części dotyczącej Powiatu 
Włocławskiego w 2018 roku stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  
 
7. Raport roczny o stanie bezpieczeństwa w mieście i Powiecie Włocławskim i wynikach 
pracy Komendy Miejskiej Policji we Włocławku za 2018 rok.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, że Komendant Miejski Policji we Włocławku 
przedłożył na obrady Rady Powiatu raport roczny o stanie bezpieczeństwa w mieście 
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i powiecie włocławskim w roku 2018 i wynikach pracy Komendy Policji. Informacja zawiera 
dane dotyczące: wyników pracy służb kryminalnych, wynikach pracy służby prewencyjnej, 
zagrożeń bezpieczeństwa w ruchu drogowym, stanu kadr.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Mariusza Bladoszewskiego – Przewodniczącego 
Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego o przedstawienie prac nad 
analizą informacji.  
Pan Mariusz Bladoszewski – Przewodniczący Komisji Administracji, Bezpieczeństwa 
i Porządku Publicznego poinformował, że w dniu 15 marca 2019 roku odbyło się 
posiedzenie Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego, podczas którego 
komisja zapoznała się z Raportem rocznym o stanie bezpieczeństwa w mieście i Powiecie 
Włocławskim i wynikach pracy Komendy Miejskiej Policji we Włocławku za 2018 rok. 
Komisja bez dyskusji, jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała w/w raport. 
Przewodniczący Rady otworzył  dyskusję nad przedłożoną informacją.  
Przewodniczący Rady zapytał  radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos?  
Wobec braku głosu sprzeciwu Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu we 
Włocławku w dniu 11 kwietnia 2019 roku przyjęła raport roczny o stanie bezpieczeństwa 
w mieście i powiecie włocławskim i wynikach pracy Komendy Miejskiej Policji we 
Włocławku w 2018 roku.   
Raport roczny o stanie bezpieczeństwa w mieście i powiecie włocławskim i wynikach pracy 
Komendy Miejskiej Policji we Włocławku w 2018 roku stanowi załącznik nr  10 do 
niniejszego protokołu. 
 
8. Informacja Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego we Włocławku 
o stanie bezpieczeństwa sanitarnego Powiatu Włocławskiego w 2018 roku wraz 
z realizacją programu zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa 
obywateli i porządku publicznego dla Miasta Włocławek  i Powiatu Włocławskiego na 
lata 2016-2018. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny 
przedłożyła na dzisiejsze obrady Rady informację dotyczącą stanu bezpieczeństwa 
sanitarnego na terenie Powiatu Włocławskiego w 2018 roku. Informacja zawiera dane 
dotyczące: sytuacji epidemiologicznej chorób zakaźnych i zakażeń, stanu sanitarnego 
placówek ochrony zdrowia, jakości wody przeznaczonej do spożycia przez ludzi, stanu 
sanitarnego pływalni i miejsc wykorzystywanych do kąpieli, stanu sanitarnego obiektów 
żywienia zbiorowego, produkcji i obrotu środkami spożywczymi oraz środowisko pracy 
i choroby zawodowe, warunki sanitarno – higieniczne w placówkach nauczania, wychowania 
i wypoczynku dzieci i młodzieży, środków zastępczych tzw. dopalaczy, stanu sanitarnego 
obiektów użyteczności publicznej  oraz środków transportu, środków zapobiegawczego 
nadzoru sanitarnego oraz promocję zdrowia. Informacja zawiera również dane dotyczące 
działań Inspektora w ramach Programu zapobiegania przestępczości i ochrony 
bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Mariusza Bladoszewskiego – Przewodniczącego 
Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego o przedstawienie prac nad 
analizą informacji.  
Pan Mariusz Bladoszewski – Przewodniczący Komisji Administracji, Bezpieczeństwa 
i Porządku Publicznego poinformował, że w dniu 15 marca 2019 roku odbyło się 
posiedzenie Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego, podczas którego 
komisja zapoznała się z Informacją Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego we 
Włocławku o stanie bezpieczeństwa sanitarnego Powiatu Włocławskiego w 2018 roku wraz 
z realizacją programu zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli 
i porządku publicznego dla Miasta Włocławek  i Powiatu Włocławskiego na lata 2016-2018. 
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Dyskusja dotyczyła m.in.: zakresu usług świadczonych przez Oddział Laboratoryjny 
Powiatowej Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej we Włocławku. Po dyskusji Komisja 
jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała w/w informację. 
Przewodniczący Rady poprosił Pana Romana Tomaszewskiego Wiceprzewodniczącego 
Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych o przedstawienie prac nad informacją.  
Pan Roman Tomaszewski - Wiceprzewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
poinformował, że w dniu 22 marca 2019 roku odbyło się posiedzenie Komisji Zdrowia 
i Spraw Społecznych, podczas którego komisja zapoznała się z Informacją Państwowego 
Powiatowego Inspektora Sanitarnego we Włocławku o stanie bezpieczeństwa sanitarnego 
Powiatu Włocławskiego w 2018 roku wraz z realizacją programu zapobiegania przestępczości 
oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego dla Miasta Włocławek  
i Powiatu Włocławskiego na lata 2016-2018. Dyskusja dotyczyła m.in.: liczby 
wykonywanych badań przez Oddział Laboratoryjny Powiatowej Stacji Sanitarno-
Epidemiologicznej we Włocławku, sytuacji kadrowej Powiatowej Stacji Sanitarno - 
Epidemiologicznej we Włocławku. Po dyskusji Komisja jednogłośnie pozytywnie 
zaopiniowała w/w informację. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożoną informacją. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy maja jakieś zapytania lub uwagi? Wobec braku 
głosu sprzeciwu, Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 
11 kwietnia 2019 roku przyjęła Informację Państwowego Powiatowego Inspektora 
Sanitarnego we Włocławku o stanie bezpieczeństwa sanitarnego Powiatu Włocławskiego 
w 2018 roku wraz z realizacją programu zapobiegania przestępczości oraz ochrony 
bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego dla Miasta Włocławek i Powiatu 
Włocławskiego na lata 2016-2018. 
Informacja Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego we Włocławku o stanie 
bezpieczeństwa sanitarnego Powiatu Włocławskiego w 2018 roku wraz z realizacją programu 
zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego 
dla Miasta Włocławek i Powiatu Włocławskiego na lata 2016-2018 stanowi załącznik nr  11 
do niniejszego protokołu. 
Na obrady przybyła Pani Anna Kozłowska. W obradach uczestniczyło 20 radnych.  
 
9. Sprawozdanie z realizacji programu promocji zatrudnienia i aktywizacji lokalnego 
rynku pracy za rok 2018. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że radni otrzymali sprawozdanie z realizacji Programu 
promocji zatrudnienia i aktywizacji lokalnego rynku pracy na lata 2014 – 2020 za rok 2018.  
Sprawozdanie zawiera dane dotyczące: rynku pracy w powiecie włocławskim w roku 2018, 
w tym: bezrobocia w powiecie na tle województwa kujawsko – pomorskiego, bezrobotnych 
z terenu powiatu zarejestrowanych w Urzędzie Pracy, strukturę bezrobotnych według wieku, 
według czasu pozostawania bez pracy, według wykształcenia, osób bezrobotnych będących 
w szczególnie trudnej sytuacji na rynku pracy, liczby ofert pracy i podjęć pracy w roku 2018 
oraz opis realizacji celów, zadań i działań Programu Promocji Zatrudnienia oraz Aktywizacji 
Lokalnego Rynku Pracy. 
Przewodniczący Rady poprosił Pana Mariusza Bladoszewskiego – Przewodniczącego 
Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego o przedstawienie prac nad 
analizą informacji.  
Pan Mariusz Bladoszewski – Przewodniczący Komisji Administracji, Bezpieczeństwa 
i Porządku Publicznego poinformował, że  dniu 15 marca 2019 roku odbyło się posiedzenie 
Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego, podczas którego komisja 
zapoznała się Sprawozdaniem z realizacji programu promocji zatrudnienia i aktywizacji 
lokalnego rynku pracy za rok 2018. Dyskusja dotyczyła m.in.: barometru zawodów. Po 
dyskusji Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała w/w sprawozdanie. 
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Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym sprawozdaniem. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy są jakieś zapytania, uwagi? Wobec braku głosu 
sprzeciwu, Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 
11 kwietnia 2019 roku przyjęła Sprawozdanie Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we 
Włocławku z realizacji Programu promocji zatrudnienia i aktywizacji lokalnego rynku pracy 
za rok 2018. 
Sprawozdanie Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku z realizacji Programu 
promocji zatrudnienia i aktywizacji lokalnego rynku pracy za rok 2018 stanowi załącznik nr  
12 do niniejszego protokołu. 
 
10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zadań, na które przeznacza 
środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2019 roku.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy przeznaczenia środków 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w kwocie 535.549 zł na 
realizację zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej w 2019 roku. Do projektu 
uchwały dołączony jest, do wiadomości, protokół nr 2/2019 z posiedzenia Powiatowej 
Społecznej Rady ds. Osób Niepełnosprawnych we Włocławku z dnia 22.02.2019 r. 
Przewodniczący Rady poinformował że w dniu 18 marca 2019 r. został ogłoszony tekst 
jednolity ustawy o samorządzie powiatowym. Istnieje zatem konieczność zmiany publikatora 
w projekcie uchwały.  
Przewodniczący Rady wniósł o zmianę polegającą na tym, aby w miejsce dotychczasowych 
publikatorów ustawy o samorządzie powiatowym wpisać Dz. U. z 2019 r. poz. 511. 
Przewodniczący Rady poprosił Pana Romana Tomaszewskiego – Wiceprzewodniczącego 
Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pana Romana Tomaszewskiego – Wiceprzewodniczącego Komisji Zdrowia i Spraw 
Społecznych poinformował, że w dniu 22 marca 2019 roku odbyło się posiedzenie Komisji 
Zdrowia i Spraw Społecznych, podczas którego komisja analizowała projekt uchwały 
w sprawie określenia zadań, na które przeznacza środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji 
Osób Niepełnosprawnych w 2019 roku. Komisja jednogłośne, pozytywnie zaopiniowała w/w 
projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby  zabrać głos w tej sprawie? Wobec 
braku  głosów w dyskusji, Przewodniczący rady zapytał  jest za poprawką polegającą na tym, 
aby w miejsce dotychczasowych publikatorów ustawy o samorządzie powiatowym wpisać 
Dz. U. z 2019 r. poz. 511 i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-19 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada 
Powiatu we Włocławku postanowiła, aby w miejsce dotychczasowych publikatorów ustawy 
o samorządzie powiatowym wpisać Dz. U. z 2019 r. poz. 511. 
Przewodniczący Rady, przed rozpoczęciem procedury głosowania, poprosił o uzupełnienie 
paragrafu 3 projektu uchwały, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały – dzisiejszej daty 
11 kwietnia 2019 r.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za podjęciem uchwały wraz z przyjętą 
poprawką i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-20 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
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Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 11 kwietnia 2019 r. w sprawie określenia zadań, na które 
przeznacza środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji osób Niepełnosprawnych w 2019 
roku została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie określenia zadań, na które 
przeznacza środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji osób Niepełnosprawnych w 2019 
roku stanowi załącznik nr  15 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 11 kwietnia 2019 r. w sprawie określenia 
zadań, na które przeznacza środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji osób 
Niepełnosprawnych w 2019 roku stanowi załącznik nr  16 do niniejszego protokołu. 
 
11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie 
i przechowywanie statków lub obiektów pływających w 2019 r. 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy ustalenia opłat za usunięcie 
i przechowywanie statków lub innych obiektów pływających z obszaru wodnego Powiatu 
Włocławskiego na rok 2019.   
Przewodniczący Rady poinformował, że w dniu 18 marca 2019 r. został ogłoszony tekst 
jednolity ustawy o samorządzie powiatowym. Istnieje zatem konieczność zmiany publikatora 
w projekcie uchwały.  
Przewodniczący wniósł o zmianę polegającą na tym, aby w miejsce dotychczasowych 
publikatorów ustawy o samorządzie powiatowym wpisać Dz. U. z 2019 r. poz. 511. 
Przewodniczący Rady poprosił Pana Wojciecha Rudzińskiego – Przewodniczącego Komisji 
Rolnictwa i Ochrony Środowiska o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Wojciech Rudziński – Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska 
poinformował, że w dniu 14 marca 2019 r. odbyło się posiedzenie Komisji Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska, podczas którego komisja analizowała projekt uchwały w sprawie 
ustalenia wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie statków lub obiektów pływających 
w 2019 r. Komisja bez dyskusji, jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym projektem uchwały. 
Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za poprawką 
polegającą na tym, aby w miejsce dotychczasowych publikatorów ustawy o samorządzie 
powiatowym wpisać Dz. U. z 2019 r. poz. 511 i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-20 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada 
Powiatu we Włocławku przyjęła poprawkę.  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu. 
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest podjęciem uchwały wraz z przyjętą poprawką 
i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-20 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu. 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 11 kwietnia 2019 r. w sprawie ustalenia wysokości opłat 
za usunięcie i przechowywanie statków lub obiektów pływających w 2019 r.  została podjęta.  
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Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku z dnia w sprawie ustalenia wysokości opłat za 
usunięcie i przechowywanie statków lub obiektów pływających w 2019 r. stanowi załącznik 
nr  19 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 11 kwietnia 2019 r. w sprawie ustalenia 
wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie statków lub obiektów pływających w 2019 r. 
 stanowi załącznik nr  20 do niniejszego protokołu. 
 
12. Rozpatrzenie projektu uchwały o zmianie uchwały Rady Powiatu we Włocławku 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na 
lata 2019 – 2026 wraz z autopoprawką (tekst jednolity).  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmian w załączniku nr 1 i nr 
2. W dniu dzisiejszych obrad radni otrzymali autopoprawkę i tekst jednolity projektu 
uchwały.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Włodzimierza Bogdana Kaczmarka – Przewodniczącego 
Komisji Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Włodzimierz Bogdan Kaczmarek– Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 
powiedział, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 3 kwietnia br. analizowała 
projekt uchwały dotyczący zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2019-2026. Komisja bez uwag, jednogłośnie 6 głosami „za” 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały wraz z autopoprawką.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby  zabrać głos? Wobec braku głosów 
w dyskusji, Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za podjęciem uchwały wraz 
z autopoprawką i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-19 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu. 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 11 kwietnia 2019 r. o zmianie uchwały Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2019 – 2026 została podjęta.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku o zmianie uchwały Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2019 – 2026 stanowi załącznik nr  22 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 11 kwietnia 2019 r. o zmianie uchwały Rady 
Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2019 – 2026 stanowi załącznik nr  23 do niniejszego protokołu. 
 
13.  Rozpatrzenie projektu uchwały o zmianie uchwały Rady Powiatu we Włocławku 
w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2019 wraz z 
autopoprawką (tekst jednolity).  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmian w planie dochodów 
i wydatków na podstawie decyzji Wojewody Kujawsko – Pomorskiego, pisma Ministra 
Finansów, na wnioski dysponentów środków budżetowych, celem urealnienia dochodów 
i wydatków budżetowych. W dniu dzisiejszych obrad radni otrzymali autopoprawkę i tekst 
jednolity projektu uchwały.  
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Przewodniczący Rady poprosił Pana Włodzimierza Bogdana Kaczmarka – Przewodniczącego 
Komisji Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Włodzimierz Bogdan Kaczmarek– Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 
powiedział, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 3 kwietnia br. analizowała 
projekt uchwały dotyczący zmiany w budżecie Powiatu Włocławskiego na rok 2019. Komisja 
bez uwag, jednogłośnie  6 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały  wraz z autopoprawką.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos?  
Radny Kazimierz Kaca poprosił, aby Skarbnik przybliżyła czego dotyczy autopoprawka. 
Pan Roman Gołębiewski - Starosta Włocławski powiedział,  że jeśli będzie potrzeba to 
Pani Skarbnik może zabrać głos. Starosta przedstawił Radzie Powiatu, w sposób ogólny, 
intencję autopoprawki. Poza drobnymi zmianami między paragrafami, główną intencją 
autopoprawki jest to, aby dowartościować wszystkich pracowników Starostwa Powiatowego 
we Włocławku i wszystkich jednostek organizacyjnych działających w imieniu rady, starosty. 
Zarząd Powiatu we Włocławku proponuje zabezpieczenie środków na podwyżki dla 
wszystkich pracowników w średniej wysokości 400 zł na każdy etat. Oczywiście decyzje 
będą podejmować kierownicy poszczególnych jednostek organizacyjnych, także starosta 
w zakresie Starostwa Powiatowego we Włocławku. Starosta prosił o to, aby zwrócić uwagę 
na osoby najmniej zarabiające, aby odczuły wsparcie finansowe. Niestety koszty życia rosną 
drastycznie. W ocenie osób, które w tym momencie reprezentują zarząd powiatu, i większość 
w radzie powiatu, to dowartościowanie wszystkich pracowników jest bardzo ważne, dlatego 
też te środki musiały się znaleźć kosztem innych zadań. Starosta deklarował, że w przyszłych 
latach będą robić wszystko, aby pracownicy byli zadowoleni z  tego, że pracują w Starostwie 
Powiatowym we Włocławku, jednostkach mu podległych, zarabiają godnie i są 
dowartościowani przez osoby zarządzające tym powiatem.   
Radny Marek Jaskulski powiedział, że dobrą tradycją powiatu włocławskiego stało się to, 
że co roku dawano podwyżki na ile było można. O ile dobrze radny pamięta, to w roku 
ubiegłym było to 300 zł brutto, na podobnych zasadach, o których wspominał starosta. 
Dobrze, że ta tradycja jest kontynuowana. Pracownicy dobrze reprezentują Starostwo 
Powiatowe we Włocławku.  Dobrze, że dotyczy to również jednostek organizacyjnych, 
szczególnie dps-ów i osób najmniej zarabiających.  Wszyscy na tej sali są „za” tym. Radny 
jako przedstawiciel Wspólnoty Samorządowej powiedział, że zawsze byli za tym, aby 
pracownikom podwyższać wynagrodzenia. Kondycja finansowa powiatu jest na tyle dobra, że 
rażącego uszczerbku dla finansów nie przyniesie, a będzie korzyść dla ludzi. Ludzie są w tym 
najważniejsi i chodzi o to, aby w  miarę na ile to jest możliwe, godnie żyli. Radny 
podziękował za ten właściwy kierunek.  
Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś chciałby zabrać jeszcze głos? 
Wobec braku dalszych  głosów  Przewodniczący Rady zapytał, kto  jest za podjęciem 
uchwały wraz z autopoprawką i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-19 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu. 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 11 kwietnia 2019 roku o zmianie uchwały Rady Powiatu 
we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2019 została 
podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku  o zmianie uchwały Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2019 stanowi 
załącznik nr 25 do niniejszego protokołu. 
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Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 11 kwietnia 2019 roku o zmianie uchwały 
Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 
2019 stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu. 
 
14. Informacja Rady Powiatu we Włocławku o petycjach rozpatrzonych przez Radę 
Powiatu we Włocławku w 2018 roku.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego, 
corocznie, w terminie do dnia 30 czerwca, umieszcza na swojej stronie internetowej lub 
stronie internetowej urzędu go obsługującego zbiorczą informację o petycjach rozpatrzonych 
w roku poprzednim. Informacja ta powinna zawierać w szczególności dane dotyczące liczby, 
przedmiotu oraz sposobu załatwienia petycji. Informuję, iż w roku 2018 nie wpłynęła żadna 
petycja. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos? Wobec braku 
głosu sprzeciwu Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 
11 kwietnia 2019 roku przyjęła Informację o petycjach rozpatrzonych przez Radę Powiatu we 
Włocławku w 2018 roku. 
Informacja o petycjach rozpatrzonych przez Radę Powiatu we Włocławku w 2018 roku 
stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokołu. 
 
15. Oświadczenia radnych. 
 
Przewodniczący Rady przypomniał, iż w dniu 30 kwietnia 2019 r. mija termin złożenia 
oświadczenia majątkowego. 
W materiałach na sesje radni otrzymali kserokopię wyroku Wojewódzkiego Sądu 
Administracyjnego w Bydgoszczy z dnia 18 grudnia 2018 roku wraz z uzasadnieniem 
stwierdzającym nieważność uchwały nr XXIX/291/17 Rady Powiatu we Włocławku 
w sprawie ustalenia opłat za usuwanie i przechowywanie pojazdów usuniętych z dróg 
położonych na obszarze powiatu włocławskiego na parking strzeżony oraz wysokości 
kosztów powstałych w wyniku odstąpienia od usunięcia pojazdu na 2018 r. 
Przewodniczący Rady zapytał, czy w tym punkcie porządku obrad radni chcieliby zabrać 
głos, złożyć oświadczenia?  
Radni nie złożyli oświadczeń.  
 
16. Zamknięcie V Sesji Rady Powiatu we Włocławku.  
 
W związku ze zrealizowaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady w dniu  11 kwietnia  
2019 roku o godzinie 1210 zamknął obrady V Sesji Rady Powiatu we Włocławku.   
  
  

     Przewodniczący Rady  
  

Zygmunt Stanisław Wierzowiecki   
 
 
 
 

Ze Starostwa Powiatowego protokołowały:  
1) Katarzyna Dąbrowska-Czerwińska ………  
2) Marta Grzegórska …………………………   

 


